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Čestitka dom ovin i
V is o k o  p la p o la jo  z a s ta v e  

v  le d e n e m  n o v e m b e r s k e m  
d n e v u ,  p o n o s n o  g o r i  š e s t  b a 
k e l ,  z l i v a jo č  s e  v  e n  p la m e n ,  
v p e t  v d v a  p š e n ič n a  s n o p a ,  
n e k j e  v  d a l ja v i  s e  č u j e  p r a z 
n ič n a  p e s e m .

P r e d  n a m i  j e  p r a z n ik ,  
R O J S T N I  D A N  n a š e  r e p u b l i 
k e .

I n  o b  ta k e m  d n e v u  j e  o b i
č a j ,  d a  s la v l je n c u  č e s t i ta m o ,  
m u  n a z d r a v im o  te r  m u  ž e li
m o  v e l ik o  s r e č e ,  z d r a v ja  in  
u s p e h o v .  Z a to  b i  t u d i  ra d ,

d a  b i te h  n e k a j  v r s t ic  iz z v e 
n e lo  k o t  č e s t i t k a  d o m o v in i .

V e l ik o  k r v i  j e  s te k lo ,  m n o 
go , p r e m n o g o  p r e r a n ih  g ro 
b o v  je  s k r i l a  z e m l ja  v  s v o 
ja  n e d r a , p o t o k i  z n o ja  so  
n a m o č il i  p r s t i ,  d a  b i s e  o b  
s e n c i  t u l j a v e  r o k e  r o d ila  ti, 
d o m o v in a ,  ta k š n a ,  k a k r š n o  
p o z n a m o  m i ,  ta k š n a ,  k a k š 
n o  s o  s i  ž e le l i  r o d o v i  p r e g a 
n ja n ih ,  m u č e n ih  in  z a t ir a n ih  
p r e d  n a m i.

I n  z r a s la  j e  ta  d e ž e la , z ra 
s l i  s o  l ju d j e ,  p o s ta l i  s m o  e n a 
k i  m e d  e n a k im i .

P a  v e n d a r  s e  je  č e z  č a s  v  
ta  n e o m a jn i  za n o s , p r id n o s t ,  
d e la v n o s t ,  s k r a t k a  n a p r e d e k ,  
v r n i la  te m n a  se n c a , k i  j i  p r a 
v im o  n e o d g o v o r n o s t ,  n e d e 
la v n o s t ,  h la s ta n je  z a  m a te 
r ia ln im i  d o b r in a m i ,  k a r  j e  
p o s ta lo  v č a s ih  ž e  v  m e ja h  
r a z u m n o s t i .

L ju d je  s o  s e  ti  o d tu j i l i ,  
d o m o v in a ,  v s a j  n e k a te r i  s o  
p o z a b i l i  n a  id e a le  in  d e ja 
n ja ,  k i  s o  te  p o r a ja la .

T o d a  ž iv l j e n je  te č e  d a l je  in  
s i l i  č lo v e k a , d a  k o t  r a z u m n o  
b i t j e  z a z n a v a  o k o l je  te r  s e  
p o d r e ja  n e k a k š n im  z a k o n i to 
s t i m ,  k i  s o  o d r a z  n je g o v e  v o 
l j e  a li  s o  p o g o je n e  z  n je g o 
v o  b i t jo .

Z d a j  j e  č a s , d a  p o n o s n o  
d v ig n e m o  g la v e , s e  za  tr e 
n u te k  o z r e m o  v p r e te k lo s t ,  
iš č o č  v z p o d b u d e  za  s e d a 
n jo s t  in  b o d o č n o s t ,  t r d n e je  
p r im e m o  za  k r a m p e  in  lo 
p a te ,  še  z  v e č jo  v n e m o  p o ž e 
n e m o  s t r o j e  te r  ja s n o  in  g la 
s n o  p o v e m o  t i s t im ,  k i  n o č e 
jo  z  n a m i  v  k o r a k ,  d a  b o d o  
n o s i l i  p o s le d ic e  n a  la s tn i  k o 
ži.

T e d a j  b o  č e s t i t k a  d o m o v i 
n i š e  b o l j  p r i s tn a  in  i s k r e 
na , te d a j  b o  tu d i  o n a  v r a 
č a la  v  s v o jo  h v a le ž n o s t  s  
p o ln o  m e r o ,  t e d a j  b o  n je n  
p r a z n ik  t u d i  p r a z n i k  v s e h  ti
s t i h ,  k i  s i  to  z a s lu ž i jo !
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Od tu in tam...
V noči od 3. na 4. november je skupina vlomilcev »obi

skala« 13 osebnih avtomobilov in eno garažo v ulici Valen
tina Orožna, Na Lipico in Miloša Zidanška. »Nabavljali« 
so si gorivo brez bonov. Da jim  ne bi bil predolg čas pri 
porabi goriva, so si priskrbeli tudi akumulator in avtoradio. 
Očitno, da jim ni bilo do dela, na kar kaže to, da so lopate 
in krampe pustili nedotaknjene.

11. novembra so v poslovno-stanovanjskem bloku ul. 
Valentina Orožna 8 ustanovili otroški hišni svet in kulturno 
prosvetno društvo mladih z namenom, da bi mlade koristno 
aktivirali. Formirali so štiri krožke: likovnega, lutkarskega, 
dramsko-recitatorskega in pevskega; pozimi bo deloval tudi 
smučarsko-sankaški krožek.

Mladi, ki jih je v bloku 67, so pokazali veliko zanima
nje za tovrstne dejavnosti.

V noči od 12. na 13. november so do sedaj še neznani 
objestneži v Vrbnem razbijali cestno razsvetljavo in podi
rali prometne znake.

Pred nedavnim so v vas Ravne, ki leži globoko v Re- 
sevniških hribih, posodobili zopet nekaj metrov ceste, ki 
je zaradi visokih vzpetin zlasti pozimi bila neprevozna in 
skrajno nevarna. Na ta način bo 6 (šest) kmečkih gospo
dinjstev imelo boljšo, predvsem pa bolj varno povezavo z 
večjimi kraji v dolini.

Del sredstev je za to ureditev prispevalo podjetje GG 
Celje — TOK Šentjur, nekaj denarja pa je za posodobitev 
namenila tudi Krajevna skupnost Šentjur-okolica, ki je v 
iztekajočem se letu velik del sredstev namenila za podobna 
urejanja.

Takšnih izboljšav si nedvomno še želimo vsi, posebno 
pa se tega vesele krajani. Na ta način bodo občutili svojo 
živo vez s krajevno skupnostjo Šentjur-okolica.

Obrtno združenje Šentjur se je s  svojimi člani letos že 
četrtič predstavilo na mednarodnem obrtnem sejmu v Celju.

Sodelovalo je 15 samostojnih obrtnikov, ki so v glav
nem predstavljali izdelke kovinsko-predelovalne obrti, po
leg tega pa so bili predstavljeni zanimivi izdelki industrij
ske elektronike, transformatorski izdelki, cementni izdelki, 
izdelki splošnega mizarstva, papirne galanterije, konfekcije 
ter domače in umetne obrti. Posebno pozornost obiskoval
cev je pritegnila univerzalna ravnalna in podajalna napra
va, ki jo je po lastni zamisli izdelal Šrml Franc iz Šent
jurja. Omenjeni samostojni obrtnik je za ta inovacijski do
sežek prejel tudi posebno priznanje Zveze obrtnih združenj 
Slovenije.

Vsi gornji izdelki so bili na vpogled na 30 m2 pokritega 
in 20 m2 zunanjega nepokritega razstavnega prostora v hali 
Golovec.

Sodelovanje na obrtnem sejmu nima samo komercialni 
pomen, ampak je najboljša predstavitev moči in sposobno
sti obrti, v zadnjih letih pa še posebej predstavitev novih 
poti za inovacije, za povezavo z industrijo, za možnosti, ki 
jih ima obrt s storitvami in izdelki na tujih tržiščih in po
dobno. Celjski sejem, letos že petnajsti, postaja vse bolj ne 
samo celjska prireditev, marveč tudi slovenska, jugoslovan
ska in mednarodna.

V okviru meseca knjige je bil večer pesmi Marka 
Pavčka v občinski knjižnici Šentjur 19. 11. 1982. Pesmi so 
predstavile:

Milka Kladnik Breda; Tatana Gobec, Bernarda Arzen
šek, Veronika Malovrh, Nataša Jazbec.

V okviru druge regionanle lige je bilo na kegljišču v 
Motelu kegljaško srečanje med KK Šentjur in KK Gornji 
grad iz Mozirja. Zmagala je ekipa gostov.

Ekipa KK Šentjur eno kolo pred koncem tekmovalne 
sezone vodi na lestvici lige.

Skupnost socialnega skrbstva Šentjur pri Celju je v 
mesecu septembru nakazala vsem prejemnikom rednih druž
benih denarnih pomoči kot edini ali poglavitni vir za pre
življanje, dodatek v višini 2.000 din za nabavo kurjave.

Šentjurski portret
ODTRGANA SOLZA 
SPOMINOV

Videl sem ga prvič pred  letom 
dni na Ponikvi, ob proslavi 45- 
letnice prve p a rtijsk e  celice. N je
gova pojava m e je  zbodla v oči. 
Želel sem spoznati tega čloVeka.

P red  nekaj dnevi sem ga obi
skal na njegovem  domu na Po
nikvi. Ko sem povedal, da želim 
z njim  poklepetati o njegovem 
življenju, je  n a  široko razgrnil 
svojo paleto.

Izhajam  iz številne kmečke 
družine. Rodil sem  se na Ponik
vi, 27. novem bra 1904. leta. Bilo 
nas je  enajst otrok. Živeli šmo 
na veliki km etiji in  vsi smo m o
rali trdo  delati.

Milko je  človek z ogromno 
energijo, z bogatim i živ ljenjski
mi izkušnjam i. Doživel je  veliko. 
Njegovo živ ljenje je  neizpisan 
roman.

Ko Milko pripoveduje, imaš 
občutek, da te  obliva toplina, 
ker so njegove besede izpoved
ne, iskrene in  se ti vtisnejo glo
boko v srce. N jegove iskrene p ri
povedi potrdi neka te ra  solza v 
široko odprtih  očeh.

Bil je  vseskozi zelo aktiven. 
Leta 1935 se je  ustanovilo d ru 
štvo km ečkih fan tov  in  deklet. 
Tu, v tem  društvu , je  našel sa
m ega sebe, našel plodna tla za 
svoje napredne ideje.

K ot vodja tega društva na ob
m očju Ponikve je  Milko organi

z ira l udeležbo na zletu svobode 
1936. leta. Kolona okrašenih  vo
zov s tak ra tn im i državnim i za
stavam i, polna zdravih km ečkih  
deklet in  fantov, predvsem  iz 
Dolge gore, se je  napotila p ro ti 
Celju.

Z arad i nekaterih  nasprotnikov 
d ruštva km ečkih fantov in  dek
let je  bila opozorjena orožniška 
postaja v Celju. Ž andarji so jim  
p rip rav ili svojstven sprejem .

Milko je  kot izkušen organiza
tor in  ak tiv ist prebrisano pobeg
nil. K ljub vsej prizadevnosti 
so se udeleženci iz Ponikve ude
ležili zleta svobode.

N jegova življenjska pot je  bi
la težka. Ostal je  sam na km e
tiji. Težki trenu tk i so pustili ve
liko brazgotino v Milkovem živ
ljen ju . Številna družina se je  
zm anjševala. Eden od b ratov  je  
bil u streljen  pred cerkvijo na 
Ponikvi, sestro so um orili v 
D achauu, drugi b ra t pa je  um rl 
v Celju. Spom inja se vsega, kot 
da se je  zgodilo včeraj.

Društvo km ečkih fantov in  de
klet je  njegov ponos. M ilko je  
bil del vseh društvenih dejavno
sti; organizirali so tečaje kuha
nja, b ran ja , p rip rav lja li igre, 
tekm ovanja koscev in  grabljic, 
skratka , negovali slovensko p e
sem.

Milko Podgoršek je  aktivno so
deloval v  OF. V času vo jne je  
bil zaposlen na občini Ponikva. 
Sodeloval je  skupaj z M aksom 
Rižnerjem . Pom agal je  ljudem  
po svojih  zmožnostih, na pose
stvu je  preživljal otroke svojega 
b rata . Leta 1944 je  na sk rivaj 
pom agal Veri H lastec in  A niki 
S tra iner, ko sta bili zaprti.

Po osvoboditvi je  aktivno de
loval. B il je  predsednik L judske
ga odbora in  aktivno sp rem ljal 
delo prosvetnega društva. C lan 
gasilskega društva je  od 1922. 
leta.

M ilko Podgoršek j e  bil p red 
sednik zadruge na Ponikvi. Služ
boval je  kot lesni m an ipu lan t v 
km etijskem  kom binatu in  nato 
pri gozdnem gospodarstvu, k je r  
je  le ta  1965 dočakal upokojitev.

Tudi danes je  p rip rav ljen  po
m agati ljudem , danes, ko uživa 
sadove svoje pretek le aktivnosti.

Ko Milko prem išlju je o tis tih  
letih , pravi, da so bila p ravza
p rav  težka, vendar lepa. Ž ivel in  
rasel je  v težkih časih, sa j tudi 
po vojni ni bilo lahko, a  se je  
z dobro voljo in  zavestjo uspel 
p reb iti skozi življenje.

Goce K alajdziski

Med KS ni meja...
O tem nas prepriča tudi asfaltirani odsek ceste v dolžini 50 m 

v Hruševcu, ki je do nedavnega neslavno ločeval KS Šentjur-center 
in KS Šentjur-okolico. Obe KS sta se namreč dogovorili, da bo KS 
center prispevala sredstva za asfaltiranje, KS okolica pa za pripravo 
terena. Besede so se uresničile in danes je odsek že asfaltiran.

No, povedati je še treba, da bo pri vsem najbolj zadovoljen 
krajan Zupanc, ki je prej moral prenašati nesporazum med KS.

Letošnja ureditev je bila brezdvomno mnogo dražja od tiste, 
ki bi jo poravnali, če bi asfaltirali v lanskem letu. Pa tudi to je 
dobro, smo se pač pri tem marsikaj naučili.



/z dela
Izvršnega sveta
STALIŠČA IZVRŠNEGA SVETA 
SKUPŠČINE OBČINE ZA POD
ROČJE INTENZIFIKACIJE 
KM ETIJSKIH ZEMLJIŠČ

V vseh krajevn ih  skupnostih 
je  treba nadaljevati s tem eljitim  
popisom delno izkoriščenih ozi
rom a neizkoriščenih zemljišč. V 
ta  nam en se v k ra jevn ih  skup
nostih  form irajo trič lanske ko
m isije, ki bodo opravile popis in 
obenem tudi predvidele prevze
m nike km etij. V delo teh  kom i
sij se m orajo vključiti km etijska 
zem ljiška skupnost, K m etijski 
kom binat — TOK in  strokovna 
služba za področje km etijstva v 
upravnih  organih, k i bodo izde
lali posamezne ocene in  oprede
lili dejavnost.

Glede na to, da v KS razm ere 
poznajo, se določi k ra tek  rok, to 
je  do 15. novem bra 1982.

Med lastn ik i ozirom a prevzem 
niki se v vsakem  prim eru  dolo
čijo najustreznejše oblike preno
sa za neintenzivno obdelavo 
km etije. Ta m erila (npr. doba 
prevzem a 5, 10 let) opredeli TOK 
in  p ri tem aktivno sodeluje tud i 
km etijska zem ljiška skupnost 
kot četrti »partner-« v teh  ak tiv 
nostih.

Preko sklada za in te rvencije  v 
km etijstvu  je  poiskati m ožne ob
like stim ulacije prevzem nikom  
za intenzivno obdelavo zem lji
šča, TOK pa preko svoje pospe
ševalne službe p rip rav i progra
m e o m ožnih pogojih za pride
lavo na neizkoriščenih zem lji
ščih.

Z ustrezno davčno politiko 
vzpodbujati obdelovalce k  čim- 
večji proizvodnji ozirom a neob- 
delovalce z obdavčitvijo »prisi
liti« k  večji pridelavi in  izkori
ščenosti zemljišč.

Kom isija za davčna vprašan ja 
p ri SO naj se v bodoče ne po
služuje le odpisa (npr. zaradi so
cialnega stan ja  zavezanca), am 
pak  naj odpis pogojuje tud i s 
predajo  zem ljišča obdelovalcu.

Skladno s tem  bo kom isija im e
la  širšo družbeno podporo.

Cim prej se pristopi k postop
ku za sprejem  odloka o dopolnit
vi odloka o zaščitenih km etijah, 
kajti ugotovljeno je, da pregled 
teh km etij ni ažuriran  in  potr
jen. Da bi preprečili parcelacije 
v prosti prodaji, je  potrebno tu 
di uk repan je po upravni plati in  
tako izdelati predlog za sprejem  
odloka.

Začete m elioracije v družbeni 
režiji, t.j. dram eljska dolina, se 
m orajo v jesenskem  času zaklju
čiti in spom ladi na teh  zem lji
ščih že zasejati prve kulture. 
Skladno z dopisom OK ZSMS 
Š entjur je  treba dokončati doli
no Gračnice in  v Dobju, k jer so 
p ri m elioracijskih posegih sode
lovale MDB. P rav  tako se v je 
senskem roku zaključijo vsi m i
ni m elioracijski posegi, da se bo 
lahko spom ladi vršila setev.

Izvršni svet podpira vse ukre
pe pri izvajan ju  m elioracijskih 
del in soglaša s kreditiranjem  za
sebnim km etijskim  proizvajal
cem, da le-ti izvršijo m anjše m e
lioracije.

V zvezi z m ini komasacijo se 
zaveže km etijsko zemljiško skup
nost, da prip rav i predloge n a j
prim ernejših  združitev ozirom a 
zaokrožitev.

Z železnico se je  treba dogovo
riti za dosledno izvajanje del p ri 
čiščenju odvodnikov in  zemljišč 
ob tirih , s s tran i inšpekcije pa 
stanje sproti nadzorovati.

K m etijska zem ljiška skupnost 
p rip rav i predlog sklepa o prepo
vedi prenosa posameznih delov 
zemljišča in  se le-ta  kot pobuda 
posreduje tud i republiškim  o r
ganom, d a  skladno s tem  uredijo 
zakonodajo.

K m etijski kom binat Š en tju r — 
TOK izdela k rite rije  o stopnjah 
obdelave km etije (srednje obde
lana, m an j obdelana, intenzivno 
obdelana itd.).

18. novem bra je  poteklo 10 
odkar smo se poslovili od člove
ka, p rija te lja , predsednika obči
ne, kom aj 37-letnega d ip lom ira
nega p ravnika A cija Svetine.

K aki spom ini nas vežejo na 
pokojnika? B il je  iskren , pošten, 
ustvarjalen , tovariški, kritičen, 
objektiven in  še bi lahko našte
vali, pa skale njegovih v rlin  ne 
bi izčrpali. Menimo, da bi ne bi
lo prav, če bi pozabili, da je  bil 
Aci tisti, k i je  na P lan in i pred 
vrsto vidnih družbenopolitičnih 
činiteljev in  novinarjev  kot prvi 
sprožil problem  m an j razv itih  
področij v SR Sloveniji, k a r  je  
imelo za nadaljn i razvoj šent
ju rsk e  in  drugih  nerazv itih  občin 
daljnosežne posledice.

Aci je  bil ku ltu rn ik  v pravem  
pom enu besede, ki je  dal pobudo 
za postavitev spomenikov ro ja
kom Ipavcem. Bil je  zelo agilen 
in  ustvarjalen  predsednik sklada 
za postavitev spomenikov skla
dateljev  Ipavcem.

Da bi bil Šentjur lepši je  
sprožil misel o ustanovitvi T u ri
stično — olepševanlega društva, 
njegova zamisel je  bila tudi usta
novitev Godbe na p ihala — obe 
društv i sta zaživeli in  uspešno 
delujeta.

Veličina Acijeve osebnosti se 
tu d i zrcali iz citata, ki ga je  na
pisal na pot knjižnici ob odkrit-

Franjo Fijavž -
Franjev oče je bil iz Dramelj. 

Franjo se je rad oglašal v Dram
ljah. Pred vojno in med NOB je 
imel vpliv na Drameljčane kot 
politični aktivist. Malo pred 
smrtjo je napisal zgodovino dra- 
meljskega Društva kmetskih fan
tov in deklet (DKFID) za zbor
nik — Svet in ljudje med Bo
čem in Bohorjem.

Otroška leta je preživel Fra
njo v Šentjurju. Pa je rad pri
hajal med prijatelje in znance, 
zlasti ob občinskih praznikih. 
Bil je član uredniškega odbora 
omenjenega zbornika. V tem 
zborniku bodo izšli Fijavževi 
prispevki o predvojni zgodovini 
KP in DKFID na območju zdajš
njih občin Šentjur in Šmarje ter 
življenjepis večine narodnih he
rojev. Od 1930 je obiskoval ma
riborsko učiteljišče. Iz 4. letnika 
je bil izključen zavoljo ilegalne 
dejavnosti. Skojevec je bil od 
1933. leta, 1934 in 1936-1937 se
kretar srednješolske celice SKOJ 
v Mariboru.

Ponovno so ga zaprli: od 1. 
maja do 15. julija 1934, od 25. 
septembra 1934 do februarja 1935 
in še večkrat po nekaj dni. Ob
sojen je bil na 3 leta zapora po
gojno. V letih 1937 — 1938 se je 
zaposlil v Mariboru kot tkalec, 
od 1938 do 1940 je končal v Za
grebu šolo za zdravstvene po
močnike in tržne nadzornike. Ves 
čas šolanja je bil tudi politično 
aktiven. Do maja 1942 je služ
boval kot namestnik vodje ura
da za prehrano celjske občine in 
bil hkrati povezan z OF. Pred 
vdorom v organizacijo 25. maja 
1942 se je pravočasno umaknil v 
Zagreb. Tu je živel in delal ile
galno do srede marca 1943, na
kar je odšel v 13. proletarsko 
brigado Rade Končar. Po politič-

ju  spom enikov in  se glasi:
»Potrebna je  predvsem  vzgoja 

tis tih  navad in  odnosov, ki bu 
dijo željo po lepoti, po njenem  
odkrivan ju  in  spoznavanju, zakaj 
v n je j je  skrito  del tistega, k a r  
dela človeka velikega.«

In  še citat iz knjižice ob od
k ritju  spom enika »Šentjur skozi 
borbo v svobodo« z besedilom: 

»Zakon živ ljen ja je  tak, da se 
stvari porajajo , raste jo  in odm i
rajo, bodi to  živo bitje, bodi to 
m rtva stvar, bodi to posamez
nost ali skupina.«

Ernest Rečnik

Matevž
ni in organizacijsko sanitetni li
niji je prepotoval Liko, Kordun, 
del Bosne in Gorski Kotar.

Konec oktobra 1943 se je vrnil 
za stalno v Slovenijo, na Rog. 
Tu je delal do maja 1944 v sani
tetnem oddelku GŠ Slovenije. 
Potem je bil zapovrstjo pri šta
bu IX. korpusa na Primorskem, 
v odseku za prehrano pri pred
sedstvu SNOS, od konca novem
bra 1944 na Štajerskem pri PO 
OF. Pred koncem vojne je prišel 
s Kozjanskim odredom v Prek
murje. Tu je bil referent za pre
hrano pri ekonomski komisiji de
legacije SNOS.

Po vojni je opravljal gospodar
ske naloge. Najdalj časa je bil 
direktor in nato vrsto let gene
ralni direktor delovne organiza
cije Slovenija Sadje. Bil je eden 
redkih vsestransko uspešnih di
rektorjev, ki je delal na istem 
delovnem mestu vse do upoko
jitve leta 1970.

Franjo pa ni bil le gospodar
stvenik, bil je vse do zadnje bo
lezni kot razgledan in dober ko
munist tudi zaželen politični de
lavec »na terenu«: v Ljubljani, 
na Prulah, v ZB in zunanji so
delavec Muzeja revolucije v Ce
lju (kot dober poznavalec NOB 
v celjskem okolišu in pisec).

Pri poklicnem in prostovolj
nem delu je bil Fijavž stvaren 
pobudnik pa tudi sistematičen 
organizator in uresničevalec skle
pov: vesten, preudaren gospodar
ski voditelj, delavec in prijeten 
tovariš. Za svoje delo je prejel 
vrsto vojnih in povojnih odliko
vanj in priznanj.

Vse, ki smo ga od bliže pozna
li, je njegova prezgodnja smrt 
septembra bridko zadela.

Janko Liska

Bolj živahno tudi v uličnih odborih...
V zadnjem času je bolj živahno tudi v posameznih uličnih od

borih, ki so formirani v Šentjurju. Kar 11 je ustanovljenih. Toda še 
vedno se niso vsi sestali. Največ napora vlagamo v tiste ulične od
bore, v katerih je bila pred leti aktivnost velika, sedaj pa sta delo 
in aktivnost padla.

Tako na primer ne moremo poživiti dela v centru Šentjurja. 
Poskušali smo se dobiti popoldan, na soboto dopoldan, toda vedno 
je bila udeležba na sestanku izredno majhna. Upamo, da bo v tretje 
šlo. To je odvisno od članov uličnega odbora, ali jim je kaj do tega, 
da bi tudi sami v centru reševali svoje lastne probleme.

Bomo videli.



Kako je s preskrbo v naši občini ? Produktivnost raste
Na osnovi razgovorov, ki smo 

jih  opravili z odgovornimi no
silci zagotavljanja nem otene 
preskrbe, vam posredujem o na
slednje inform acije:

Z osnovnim i živili: moko, slad
korjem , oljem , soljo ne bo pro
blema, ker so zaloge in  sklenjeni 
dogovori v tak i količini, da za
gotavljajo norm alno preskrbo. 
Bolj problem atična je  preskrba 
z mesom, zaradi neusklajenih  ce
novnih odnosov m ed proizvajal
ci živine in  določenimi cenami 
svežega m esa. V endar je  zago
tovljeno, da bo s pričetkom  obra
tovanja klavnice preskrba z me
som zboljšana.

Zaradi potrošniške m rzlice in 
nenorm alnih nakupov so bile 
norm alne tedenske količine pro

danega pralnega praška razgrab
ljen e  v dobrih petnajstih  m inu
tah  te r  je  prišlo do pom anjkanja 
in  je  bila nujno uvedena ome
je n a  prodaja samo v popoldan
skem  času.

Od proizvajalcev je  zagotov
ljeno, da bo proizvodnja p raln ih  
praškov tekla v povečanem ob
segu in  da bo tega dovolj za 
norm alno preskrbo. Zanim ivo je  
to, da je prodaja pralnega p ra 
ška porasla za 14 % od lanskega 
leta.

Trenutno se čuti pom anjkanje 
m lečnih izdelkov, predvsem  sira, 
m asla in  alpskega m leka. Rečeno 
nam  je  bilo, da od naročenih  ko
ličin trgovina ne dobi n iti 20 %. 
Vodijo se razgovori s celjsko 
m lekarno za izboljšano preskrbo 
naše občine s tovrstnim  blagom.

Za preskrbo s premogom je  
K m etijski kom binat Š en tju r p re
vzel sovlaganja skupaj s Kovi
notehno iz Celja v Zasavske 
premogovnike. Podpisovanje spo
razum ov in sovlaganj je  v teku 
za 8.000 t  dodatne količine, tako 
da se pričakujejo prve dobave 
že v naslednjih  mesecih.

T renutno K m etijski kom binat 
zadovoljuje potrebe potrošnikov 
z lignitom  z enomesečno zam u
do, dočim z rjav im  prem ogom  iz 
bosanskih prem ogovnikov doba
va teče nemoteno. V novem bru 
in  začetku decem bra p ričaku je
jo  večjo količino briketov  iz 
DDR.

Spodbudno je  tudi to, da se je  
združeno delo v občini odločilo 
za sovlaganje v mostno javno 
tehtnico, ki je  nujno po trebna za 
distribucijo  premoga.

Goce K alajdžiski

Proizvodnja v družbenem  sektor
ju  km etijstva je  v rasti

Temeljna organizacija združe
nega dela — lastna proizvodnja 
v okviru Kmet. kombinata — se 
je v zadnjih letih usmerila v pro
izvodnjo mesa, mleka konsum- 
nih jajc in sadja.

Prispevek delovne organizacije 
k našemu prehrambenemu fondu 
je izdaten, saj so v letu dni spi
tali v hlevih na Slomu in Plani
ni 2.000 glav govejiih pitancev 
s poprečno težo 530 kg, kar zna
ša skupno 1.060 t prvovrstnega 
mesa, katerega so prodali kar 
95% na tuje, konvertibilno pod
ročje. Na Planini pri Sevnici in 
v Šentjurju redijo 100 glav krav 
molznic sivorjave pasme, kate
rih poprečna molznost znaša pri
bližno 4.200 1 mleka letno, kar 
je letno 420.000 1. Čreda je od po
mladi do jeseni na paši.

Kokošji farmi v Slivnici in 
Šentjurju imata 100.000 kljunov 
kur nesnic, ki dajejo letno 24 mi
lijonov komadov jajc. 80 ha sa
dovnjakov na Slovnu in Hotu- 
njem je dalo 'letošnjo jesen 200 
vagonov sadja, kar je približno
2,5 vagona na 1 ha. Sortni se
stav iz leta v leto izboljšujejo 
in izpopolnjujejo, tako so imeli 
letos že 50 vagonov ali četrtino 
celotnega pridelka v novih sor
tah jonagold, ajdared in gloster.

Letos so na 150 ha njiv pose
jali koruzo in pridelali 6.300 t si
laže, kar znaša 42 t na 1 ha. 
Za pitanje odkupujejo 80% telet 
s težo 100 kg na domačem pod
ročju v iglavnem od kombina- 
tovih kooperantov, ostalih 20% 
pa drugje. Prvo fazo pitanja od 
100 do 200 kg opravijo v hlevih 
na Blagovni, od te teže naprej 
do finalizacije v višini nad 500 
kg pa v pitališčih na Slomu in 
na Planini.

Delovna organizacija ima zelo 
izpopolnjeno m ehanizacijo, ki 
je v glavnem domače proizvodnje

Do telefona pod
K rajevne skupnosti Blagovna, 

Šentjur-okolica in  Šentju r-cen ter 
že dalj časa uspešno vodijo ak 
cijo za napeljavo telefona. Glede 
na to, da je  v  zvezi z napeljavo 
tudi nekaj nejasnosti, vas se
znanjam o s sledečim :

Vsi bodoči naročniki so s KS 
sklenili pogodbo, ki jih  zavezuje, 
da bodo v šestih  obrokih porav
nali svoje obveznosti v  višini
50.000,00 din. G lede n a  to, da se 
jih  je  velika večina odločila, da 
pom agajo tu d i s  svojim  lastnim  
delom (izkop, zasip in  10 ur 
ostalih  del), bodo njihove obvez
nosti zm anjšane na 35.000,00 za 
posameznika. T akšna cena velja 
za slehernega individualnega 
naročnika. Z atorej m oram o se
znaniti vse, da do današnjega 
dne nobena organizacija  združe
nega dela, družbenopolitična or
ganizacija ali up ravn i organ ob
čine ni za svojega zaposlenega

— zato tudi nimajo večjih težav 
z nadomestnimi deli. Povečanje 
in redno vzdrževanje mehaniza
cije jih letno stane 6 in več mili
jonov din. Za redno oskrbovanje 
z zaščitnimi sredstvi, gnojili in 
krmili združujejo dinarska in de
vizna sredstva z ustreznimi pro
izvajalci.

Površino obdelovalne zemlje 
so v zadnjih nekaj letih poveča
li le za 15 ha, kar seveda ni ve
liko. Vzrokov da se družbene 
površine le počasi večajo, je več; 
cene so visoke, sredstev za od
kup je malo, mejaši kombiinato- 
ve zemlje niso voljni prodajati 
zemlje, odročnih osamljenih par
cel pa ne marajo kupovati, ker 
so deficitne. Najsigumeje bodo 
pridobili nove obdelovalne povr
šine z melioracijami. Prav sedaj 
je v zaključni fazi melioracija 
dolina Pešnica proti Dramljam, 
kjer bo izsušenih in izboljšanih 
približno 200 ha zemlje, od tega 
32 ha v družbeni lastnini. V za
ključni obdelavi so načrti za osu- 
šitev delno zamočvirjene doline 
Voglajne, kjer bodo izboljšali 600 
ha zemlje, od tega v družbenem 
sektorju 60 ha.

Obrat lesne proizvodnje zapo
sluje 108 delavcev. Delovna sila 
se je ustavila, ker so se izboljša
li delovni in stanovanjski pogoji 
in ker je tudi osebni dohodek 
ustrezen — prav zato je malo 
fluktuacije. V naslednjih letih na
črtujejo razširitev proizvodnje 
pitancev na Planini pri Sevnici 
za novih 400 glav. Prav tako ka- 
nijo razširiti proizvodnjo konsum- 
nih jajc s 40.000 novimi kljuni, 
ki bi letno znesle 10 milijo
nov jajc. Nadalje načrtujejo iz
gradnjo silosov za koruzo in še 
mešanico za močna krmila, s ka
tero bi pripravili lastne potrebe 
in potrebe v vseh kmetijskih or
ganizacijah sestavljene organiza
cije.

ERNEST REČNIK

enakimi pogoji...
poravnavala kakršnihkoli obvez
nosti v zvezi z napeljavo telefo
na. Vsi, ki to želite preverite, se 
lahko  ob katerem koli času  obr
nete na ta jn ika  K S Š en tju r-cen
te r, ki vam  lahko pokaže, kdo je  
poravnal obveznosti do telefona. 
Tako je  do  danes že preko 180 
naročnikov v  KS Šentjur-cen ter, 
poravnalo  svojo obveznost po 
pogodbi na naš žiro račun.

Za naročnike, ki so že prej 
im eli telefonski prik ljuček, pa so 
se sedaj preselili in  ga želijo zo
pet im eti, pa bo del prispevka 
poravnalo  P od jetje  za PTT  pro
m et Celje. Teh je  v naši KS 
tren u tn o  16.

P rep ričan i smo, da sm o neka
te rim  Š entjurčanom  odgovorili 
na vprašanje, ali bodo do tele
fona res prišli vsi pod enakim i 
pogoji.

KS še n tju r-c en te r

DA K R A JA N I TUDI V CENTRU S PROSTOVOLJNIM DELOM 
M ARSIKAJ P O S T O R IJO ...

To se  vidi že pri u re jan ju  pločnika proti km etijski šoli, k jer 
so k ra ja n i vložili veliko prostovoljnih u r  za gram oziranje. N adalje 
so k ra jan i pristopili k polaganju kanalov  v  H ruševcu. U reju je jo  m a
kadam ske ceste v ulici Pod Vrbco, Pod Rebram l, k je r še im am o m a
kadam ske ceste.

N ekateri pa pom agajo reševati tudi problem e kanalizacije in 
podobno.

Še več je  akcij, ki govorijo o tem , da k rajan i v cen tru  veliko 
postorijo za svoj kraj.

Drago S lakan



Iz dela KS Šentjur
VLOGA POTROŠNIŠKEGA 
SVETA V KS CENTRU JE  VE
LIKA . . .

Pobuda, ki je  bila podana na 
seji osnovne organizacije ZK 
Š entjur-center, da se v  k a r  n a j
krajšem  času poživi delo potroš
niškega sveta, je nalete la  na ze
lo ugoden odziv.

Tako so se člani tega organa 
že dobili na svoji p rv i ustanov
ni seji, na kateri so obravnavali 
poslovnik o svojem delu  ter 
spregovorili o nekaterih  vpraša
n jih  preskrbe. Na svoj sestanek 
so povabili tud i predsednika Iz
vršnega sveta, ki je  obrazložil 
trenutno s tan je  preskrb ljenosti v 
občini, seveda pa je  nan izal tudi 
probleme, ki se po raja jo  p ri za
gotovitvi nu jn ih  ž iv ljen jsk ih  po
trebščin. Do sedaj so bila p riza
devanja izvršnega sveta te r  d ru
gih organov n a  tem  področju  ze
lo uspešna. To so člani ugotovili 
te r  sprožili več odprtih  vprašanj, 
kak  o slehernem u občanu žago-

- Center
toviti tis te  artik le , ki jih  m anjka 
na policah v  trgovini. P ri tem  in 
podobnih vprašan jih  pa so ugo
tovili možnost, da se v akcijo 
vključi tud i potrošniški svet. 
Svojo ak tivnost in  naloge bo za
črta l na svoji prihodnji se ji, ko 
bo obravnaval tudi delovni osnu
tek  sam oupravnega sporazum a o 
povezovanju pri preskrbi prebi
valstva.

Na se ji so poleg konkretnih 
aktivnosti izvolili tudi predsed
nika in  nam estnika. Za predsed
nika potrošniškega sveta so izvo
lili tov. Ž m aher Pavlo, ki to  po
dročje dobro pozna, za nam est
n ika pa je  bil izvoljen tov. Šalej 
Jože, ki p rav  tako  področje pre
skrbe dobro pozna.

V tem  času, ko to poročamo, 
je  bila že d ruga se ja tega sveta. 
O konkretn ih  rezultatih  je  še 
prezgodaj govoriti. Uspeh pa je  
že to, da se je  potrošniški svet 
v akcijo vk ljučil hitro  in, p re
pričani smo, tud i uspešno.

Slakan Drago

Cesta na Uršulo
K ra jane  ceste od Š en tju rja  do 

kapele na Uršuli v dolžini 1.200 
m  je  bila v veliko veselje p ri
bližno 110 uporabnikov v mesecu 
oktobru  asfaltirana in  to  v  spod
nji polovici cestišča v širin i 3 m 
v gornji pa v širini 2,5 m.

G radbeni odbor, katerem u je 
zelo uspešno predsedoval Edi 
Kukovič iz Sedine je takorekoč 
na »-juriš« izvedel akcijo. Cesta 
je b ila končana v roku treh  te 
dnov. U porabniiki ceste so p ri
spevali 15.000 din v spodnjem  
delu in  20.000 din v  gornjem  
delu. Vmes je bil razpis del, iz
bor najugodnejšega ponudnika 
in  nazadnje izvedba del s kon
tro lo  istih.

N ajcenejša ponudnika sta  bila 
obrtn ika, b ra ta  Tone in  Adi Brg
lez iz Goričice, ki s ta  prevzela 
in  izvedla zem eljska dela za cca
1,30 mil. din, asfaltno prevleko 
pa je  izvedlo Cestno podjetje  Ce
lje. K oristniki ceste so prispe
vali 1,30 mil. din, Gozdno gospo
darstvo TOK Š en tju r 50.000 din,

je asfaltirana
ostalo pa KS D ram lje in  Cestno 
— kom unalna skupnost Šentjur. 
Doslej je  zbran ih  že nad 70 %
sredstev, do konca le ta  pa bo po
ravnano še ostalo.

K akor povsod in  vedno se je  
seveda tudi m ed uporabniki zna
šla neznatna m anjšina , slabih 10 
% takih, ki niso za napredek in  
ki bi še  kar vozilii po starih  ko
lesnicah, kot so vozili njihovi 
očetje in  dedki. O dbor je  ugoto
vil, da je  m ed tem i nekaj takih, 
ki plačila niso sposobni in  jih  je  
oprostil plačila, nekaj je  pa ta 
kih, ki bi bili p lačila absolut
no sposobni, pa so se iz skupno
sti naprednih  sam i izključili. Od
bor je  prepričan, da se bodo tu 
di ti zam udniki zdram ili in  spo
znali, d a  je  v  slogi m oč in  v no
vi cesti napredek.

Vaščanom M arije  Dobja je  KS 
D ram lje in  Cestno kom unalno 
skupnost Š en tju r zajam čili, da bo 
njihova cesta na vrsti naslednje 
leto.

E. Rečnik

Ustanovitev občinske skupnosti za ceste

SREDNJEROČNI PROGRAM 
KS ŠENTJUR-CENTER V OB
RAVNAVI

Zadnja iseja pkupščnei KS 
Š en tju r-cen ter je  b ila  k ljub  sla
bi udeležbi delegatov iz delovnih 
organizacij ena izm ed pom em b
nejših  v zadnjih  dveh letih . De
legati |so na seji nam reč obrav
navali osnutek reba lansa  sred
njeročnega program a K S Š entjur 
-cen ter 1981 — 1985, ki ga je 
p ripravil svet KS.

Delegati so zato na skupščini 
sprejeli sklep, da se naj osnutek 
rebalansa obravnava na zborih 
občanov, ki bodo potekali v  me
secu novem bru in decem bru. P ri- V

V referendum ski p rogram  za 
obdobje 1981 — 1985 smo v je 
seni leta 1980 vključili naslednje 
investicijske dejavnosti:
1. Dograditev vodovodnega 

om režja
2. U reditev javne razsvetjave po 

ulicah
3. Izgradnja cest in  kanalizacije
4. Sofinanciranje izg radn je  otro

škega v rtca  na Pesnici
5. Udeležba za posodobitev 

šolske kuhinje
S K U P A J

Predlagani osnutek rebalansa 
srednjeročnega program a pa za
jem a naslednje investic ijske de
javnosti:
1. Sofinanciraje izgradnje vodo

vodnega om režja
2. Izgradnja cest, pločnikov, u re

ditev kanalizacije, avtobusne
ga postajališča te r  u red itev  
okolja

3. Sofinanciranje otroškega vrtca
4. Posodobitev šolske kuh in je
5. Ulična razsvetljava
6. U reditev pokopališča (m rliška 

vežica)
7. Sofinanciranje izg radn je  te le

fonskega om režja 
S K U P A J

Takšna prerazpored itev  sred
stev  naj bi vsaj delom a vplivala 
n a  to, da bi lahko vsaj nekatere 
kom unalne problem e, k i so že 
k a r  kronični, v  tem  obdobju

čakovati je  nam reč, da bodo ob
ravnave nakazale še nekatere 
realnejše potrebe, kot pa so bile 
sicer v izglasovanem  referendum 
skem program u zapisane. Kon
kretn i program  razvoja d o  leta 
1985 pa bodo delegati sprejem ali 
v mesecu feb ru arju  1983.

Povedati je  treba, da bo v 
osnovi referendum ski program  
ostal nesprem enjen. Sprem enila 
se bo sam o no tran ja prerazpo
reditev sredstev. Spričo zaostre
nih gospodarskih razm er, po
m an jkan ja  energije in  drugih 
potreb bomo več sredstev nam e
nili za u red itev  kom unalnih po
treb, ki so v  naši k rajevni skup
nosti izredno velike.

1.620.000. 00 din

5.710.000. 00 din
2.170.000. 00 din

3.000. 000.00 din

1.000. 000.00 din
13300.000,00 din

1300.000,00 din

4.000. 000.00 din
3.000. 000.00 din
1.000. 000.00 din
3300.000. 00 din

400.000. 00 din

600.000. 00 din
13300.000,00 din

vendarle razrešili. V kolikšni 
m eri bo to  uspelo k rajevn i skup
nosti, p a  je  odvisno od k rajanov  
samih, kako ise bodo opredelili 
do problem ov, ki so najbolj p e 
reči.

Na podlagi Zakona o cestah, 
ki u re ja  gospodarjenje s cestam ii, 
sam oupravno organiziranost, var
stvo cest in  drugo, bo v  občini 
Š en tju r ustanovljena občinska 
skupnost za ceste.

D osedanja organiziranost na 
tem  področju je  zajem ala podro
čje cestnega gospodarstva v  ok
v iru  enote pri K om unalno ces
tn i skupnosti. N ajvečja in  n a j
pom em bnejša novost je  ta , da 
bodo odslej regionalne ceste in  
vse ceste lokalnih kategorij v  ob
čini prešle pod u p rav ljan je  no
ve skupnosti oziroma pod vzdr

ževanje Cestnega podjetja  Celje. 
Vsa strokovna in  druga dela bo
do oprav ljali zaposleni v  Kom u
nalno cestni skupnosti, tako, da 
ne bo prišlo do dodatnega zapo
slovanja . R avno tako  bo ostalo 
zagotavljanje finančn ih  sredstev 
v nesprem enjeni obliki in  sicer
1,00 i% iz dohodka na osnovi 
BOD, in  ostali v iri (prispevek od 
p rodaje  bencina, reg istracije  vo
zil itd.) Vsem tem  sprem em bam  
bo potrebno tud i prilagoditi in  
sprem eniti sam oupravni sporazum 
o tem eljih  p lana za obdobje 
1981 — 85.

AVTOBUSNI POSTAJI NARED ŠE LETOS

K rajevna skupnost Š en tju r-cen ter bo v  sk ladu  s svojim  
program om  še v  le tu  1982 uredila dve avtobusn i postaji. 
Ena bo zgrajena naspro ti bazena (pri asfa ltnem  igrišču), 
druga pa bo u rejena nasproti garaž Na Lipico. Delo bo iz
vajalo K om unalno obrtno podjetje Š entju r. Po predračunu 
naj bi kom pletna u red itev  znašala 450.000,00 din.

Za varnost šo larjev  in  drugih potnikov bo takšna  ure
ditev dobrodošla. Sedaj so na p rim er avtobusi s ta li k a r  na 
cestišču. V n adalje  pa nam eravam o ured iti še obračališče 
za lokalni avtobus v ulici Miloša Zidanška.

Drago Slakan



Pogrebne svečanosti
Šentjursko pokopališče je  eno 

največjih  v občini te r  ga tako 
uporabljajo  k ar tr i  K rajevne sku
pnosti: Š en tju r — Center, Šen
tju r  Okolica in  Blagovna.

To (pokopališče je vseskozi 
imelo svojega upravljalca; do le
ta 1941 cerkveno oblast, nato ob
čino, po letu 1945 pa je bila us
tanovljena pokopališka uprava, 
je upravljala z njim vse do leta 
1968, ko je upravljanje prevzelo 
takratno Stanovanjsko komunal
no podjetje. Vendar pa vse 
do danes še vedno niso razreše
ne nekatere pravne zadeve v zve
zi z upravljanjem in storitvami 
na pokopališču ter z njegovo ši
ritvijo, kar nedvomno kaže raz
rešiti v najkrajšem času. Hiter 
razvoj občine pogojuje tudi ši
ritev pokopališke dejavnosti ter 
je tako vse bolj prisotna potre
ba po rednem vzdrževanju poko
pališča in njih objektov. Iz leta 
v leto narašča tudi število poko
pov, kar pa nedvomno pogojuje 
tudi potrebo po razširitvi in ob
novi obstoječih pokopaliških ob
jektov, saj je razumljivo, da smo 
dve mrliški vežici ne moreta za
dovoljevati potreb treh Krajevnih 
skupnosti. Poleg obnove obstoje
čih objektov pa se bo v bodoče 
treba dogovoriti tudi o nabavi 
mrliškega avtomobila, predvsem 
pa da bodo na pokopališču na 
zalogi krste in druge stvari, ki 
jih svojci sedaj iščejo drugod.

O vseh teh zadevah pa je že 
stekel razgovor med vsemi tre
mi Krajevnimi skupnostmi, KCS, 
občino in Komunalnim obrtnim 
podjetjem, ki je bil tudi pobud
nik in organizator razgovora.

Poleg te problematike je bil 
na seji obravnavan tudi predra
čun predvidenih adaptacijskih 
del, katerega pa naj bi v okviru 
vseh treh krajevnih skupnostih 
v tem času obravnavali, ter se 
dogovorili o ključu sofinancira
nja izvedbe adaptacijskih del. Del 
sredstev pa je po finančnem 
planu v višini 140.000,00 din pla- 
niirala tudi KCS Šentjur.

Drugi del razgovora pa se je 
nanašal na izvajanje odloka o 
pokopališkem redu in izvajanju 
odloka o pogrebnih svečanosti.

Tako bo Komunalno obrtno po
djetje Šentjur v skladu z odlo
kom o pokopališkem redu. (Urad
ni vestnik št. 28/1968) z vsemi 
najemniki grobnih parcel skleni
lo najemno pogodbo za dobo 10 
let, katero so le-ti dolžni tudi 
skleniti. Poleg tega pa bo KOP 
pripravil tudi dopolnitev odlo
ka o pokopališkem redu v skla
du z zakonom o pokopališčih.

Dosledno izvajanje odloka o 
pogrebnih svečanostih pogojuje 
predvsem dokončna adaptacija 
pokopaliških objektov, saj je po
leg ostalega potrebno imeti pro
stor za pogrbne uniforme in dru
ge rekvizite ter orodje, prav tako 
pa je nujno urediti sanitarije ter 
umivalnico s toplo in mrzlo vo
do.

S predstavniki omenjeniih Kra
jevnih skupnosti je bil skle
njen dogovor, da se prične z do
slednim izvajanjem odloka o po
grebnih svečanostih takoj, ko bo
do za to podani osnovni pogoji. 
Krajevne skupnosti bodo tako po 
dogovoru zagotavljale osebe za 
opravljanje pogrebniih svečanosti, 
le-te pa naj bi pogodbeno veza

lo Komunalno obrtno podjetje 
ter te stroške vkalkuliralo v ce
no pogrebnih storitev. Pogrebna 
svečanost se opravlja le od mr
liške vežice v Šentjurju pa do 
groba, pokojnika, nikakor pa ne 
od pokojnikovega doma.

Razgovor o tej problematiki 
je potekal zelo uspešno, saj se je 
vsakdo zavedal svojega dela od
govornosti, hkrati pa to dokazu
je, da se spreminja dosedanja 
praksa ter da pokopališče le ni 
stvar samo upravljalca, temveč 
tudi upravnikov.

Takšnih in podobnih razgovo
rov si v podjetju želimo še več, 
kajti le s skupnimi dogovori la
hko tekoče in v zadovoljstvo upo
rabnikov vršimo naše usluge in 
storitve, ki so širšega pomena.

Izva jan je  odloka o pogrebnih 
svečanostih

Že četrto leto poteka, odkar 
smo v občini Šentjur z odlokom 
zagotovili, kakšna m ora b iti po
grebna svečanost in  kdo je  p re
dvsem  zadolžen za izvajan je  od
loka.

V K rajevni skupnosti Š en tju r
— center pa tud i v KS Š en tju r
— okolica in Blagovni predvsem  
v zadnjem  času posvečamo tem u 
veliko pozornosti.

Pomembno je , da smo se vse 
tr i  k rajevne skupnosti poenotile 
v  tem , da je  potrebno odlok o 
pogrebnih svečanostih izvaja ti 
tako j, istočasno pa je  po treb
no z upravljalcem  pokopališča 
razrešiti še vrsto drugih v p raša
n j. G re za ureditev  m rliške  ve
žice, predprostora, u red itev  k an a
lizacije, vodovoda na novi del po
kopališča, nasaditev zelenic, p re
k r itje  strehe obnove elek tro insta- 
lacij itd. Torej vidimo, da bo po
trebno  vložiti v sam a obnovitvena 
dela na pokopališču, se p rav i za 
gradbeno obrtna dela in  vodo
vodna dela, sredstva, k i na j jih  
bi zagotovile t r i  k ra jevne skup
nosti (Šentjur — center, Š en tju r
— okolica in  Blagovna). V endar 
pa je  na drugi stran ii tre b a  ve
deti, da te  tr i k rajevne skupno
sti že im ajo svoje pogrebne in  
finančna sredstva zadostujejo le 
za njihove program e. Vse te  dro
b n arije  vplivajo tudi na samo 
izvajan je  odloka o pogrebnih sve
čanostih. Nemogoče je  nam reč, 
da bi lahko z neurejeno m rliško 
vežico dosegli izboljšanje.

Konkretno izvajanje odloka 
o pogrebnih svečanostih je dejan
sko tudi naloga v posameznih 
krajevnih skupnostih. Toda tudi 
drugi, ki so takšen odlok predla
gali , bi morali pomisliti na vse 
druge posledice, ki nalagajo naj
več odgovornosti prav krajevnim 
skupnostim.

Da pa bi krajevne skupnosti 
vendarle pristopile k izvajanju, 
smo se odločili, da v okviru od
loka krievne skupnosti takoj pri
skrbijo zastavonoša in govornika. 
Seveda pa se pripravljamo tudi 
na druge dopolnitve. Te so iz
ključno vezane na finančna sred
stva, ki pa jih žal ni. Gre za 
enotna odločila nosačev, zasta
vonoša in morda še koga. Za nje 
je  potrebno urediti sanitarije in 
garderobne omarice, da bodo svo
je obleke lahko shranjevali.

Upravljalec pokopališča, ki

prav tako po tem odloku skrbi 
za izvajanje določenih nalog, tu
di nima posebnih sredstev, da bi 
lahko zadevo trenutno bistveno 
spremenil.

Vsi skupaj pa se trudimo, da 
bi v kar najkrajši možni me
ri zagotovili izvajanje tega odlo
ka, čeprav se včasih še zatakne 
pri določenih zadevah. Radi bi, 
da bi odlok že čimprej pričel iz
vajati v celoti, toda dokler bomo 
zahtevali izvajanje neodvisno od 
finančnih sredstev, bomo morali 
preliti še veliko črnila na papir.

Zavedati se moramo, da tudi 
še ni docela sprejemljivo stanje, 
da so krajevnim skupnostim s 
strani Komunalno cestne skupno
sti odmerjena tako pičla sred
stva. Ta sredstva so za leto 1982 
predvidena v višini 60.000,00 din. 
Vendar smo se na organih KS 
dogovorili, da jih odstopimo Ko
munalnemu podjetju Šentjur za 
izvajanje določenih nalog v skla
du s programom ureditve poko
pališča, vežice itd.

Torej v tem letu praktično 
krajevne skupnosti ne bomo mo
gle več vlagati sredstev v samo 
ureditev pokopališča. Zato smo 
zopet na začetku. Najprej zados
titi osnovnim zahtevam, na sa
mem pokopališču (ureditev sani
tarij, prostora za omarice za ob- 
lekeitd) in nato začeti pri vklju-

čiitvi v tako imenovani program 
izvajanja po odloku.

Verjetno je 17. člen odloka že 
pred sprejetjem odloka predvi
del, da posebnih sredstev ne 
bomo mogli zagotoviti za izva
janje odloka, zato se je predvi
devalo, da se lahko ustanovi po
seben, sklad, ki pa žal ne more 
biti pri KS, Prispevki v ta na
men so do sedaj bili minimalni, 
oziroma krajevna skupnost od 
sprejetja tega odloka še ni dobila 
nobenih posebnih sredstev. Le 
po planu Komunalno cestne sku
pnosti dobiva sredstva, ki pa so 
oddana upravljalcu pokopališča, 
preden jih KS sploh dobi.

Seveda pa je našim občanom 
potrebno pojasniti še vrsto dru
gih zadev v zvezi s samim izva
janjem odloka, prav tako pa bi 
bilo dobro pojasniti tudi nekate
re zadeve v zvezi z drugimi, še 
nerešenimi problemi na šentjur
skem pokopališču.

Stvari so se premaknile z mr
tve točke, tako dolgo pa bo še 
bolj ali manj po starem, pa je 
odvisno ne od omenjenih treh 
krajevnih skupnosti, ampak od 
celotne družbenopolitične skupno
sti. Odlok naj ne bo merilo ne
česa, ampak osnova, na katerega 
se bomo oprli takrat, ko to ne 
bo v skladu z odlokom o pogre
bnih svečanostih.

DRAGAN SLAKAN

Obvestilo in vabilo članstvu in občanom
Planinsko društvo Š entju r sprejm e v času praznovanja dneva 

republike v goste 30 planincev iz K aštel Sučurca p ri Splitu, člane 
PD Kozjak, k i bodo 3 dnii bivali na Resevni.

To so p ristn i ljub itelji narave in  p lanin, doma sicer ob m or
ju , k je r  pa j e  k ljub  tem u že dolgoletna planinska trad icija .

Proslavili so že 30 letnico delovanja. K  nam  p rihaja jo  po 
p rija te ljsk ih  vezeh z nekaterim i našim i člani. Naša želja je, da se 
z n jim i širše povežemo in ustvarim o p rija teljsko  in  bratsko sode
lovanje. O rganizacijsko smo si podobni, v  pogojih pa različni. To 
pa je  zanimivo in  privlačno. Oni živijo neposredno ob m orju  pri 
Splitu. Im ajo svoj dom na K ozjaku, to  je  gorski greben ob m orju  
pred M osorjem, k i je  nad Splitom. Č lanstvo dela v tovarn i Jugovi
mi, k i im a svoj počitniški dom v B ohinju. Tako se zan im anje za 
Slovenijo in  n jen  gorski svet vedno bolj razv ija  in  ni čudno, da se 
prijateljstvo  m ed člani obeh društev  želi razrasti v širino.

Vabimo vas, da v  prazničnih dneh obiščete Resovno in  se 
spoznate s p lan inci iz D alm atije, z lasti pa na večer 28.11. 82 — ne
deljo, ko bo n a  program u tovariški spoznavni večer. V abljenii ste 
tudi na skupinski pohod v nedeljo z ju tra j po poti celjske čete Re- 
sovna, Svetina, C eljska koča, Celje.

Geslo Počitn iške zveze »-Spoznavaj domovino in  še bolj je  boš 
ljubil-« je tu d i planinsko. Tudi m i se bomo podali k  njim  n a  obisk. 
V elebit, Mosor in  Kozjak, gore ob m orju  so tud i za nas zanim ive 
in v p rijia te ljs tv u  z domačini še in te resan tnejše in  m ikavnejše.

Sedaj je  p rilik a  za navezave stikov in  poznanstvo! VABLJENI!
O dbor PD Š en tju r.

USPEŠNO SANIRANJE CESTE PO NEURJU V KS ŠENT- 
JU R -O K O L IC A . . .

To lahko prav zagotovo trdimo, saj je velika večina 
cest, le-te pa so makadamske, uspešno saniranih. Precej 
gramoza, propustov in drugih del je bilo izvršenih, da lah
ko podamo takšno oceno. Ni potrebno poudarjati, da je le 
malo cest po tistem hudem neurju, ki je divjalo 29. 6. 1982, 
poškodovalo večino makadamskih cest v KS Sentjur-okolica. 
Do danes pa so vse ceste usposobljene za normalen prevoz. 
Seveda pa nam bo jesensko-zimsko vreme zopet nekatere 
ceste onesposobilo, tako da bo spomladi zopet potrebno vla
gati nove kubike materiala. Krajani to že vedo, koilkor je 
le mogoče, prizadevajo, da bi kar največ cest asfaltirali. 
Takšne ceste so bolj odporne proti neurju in drugim nev
šečnostim. Upati je, da bo tudi v drugem letu marsikateri 
kilometer na novo asfaltiran.

Drago Slakan



Aktivnost društva 
upokojencev

Odkar je bil lansko leto avgu
sta ponovno odprt Klub društva 
upokojencev — sicer samo v do
poldanskem času — je društveno 
življenje postalo živahneje. Člani 
iz zunanjih podružnic, ki so pot
rebni zdravstvene zaščite ali ima
jo opravke na občini ali sodišču, 
se radi oglašajo v klubu, kjer so 
poceni gostinsko postreženi in 
kjer počakajo na avtobusne zve
ze.

Ob teh obiskih se oglašajo v 
pisarni društva, kjer jim tajnik 
tov. Norbert Kind pomaga in 
svetuje pri urejanju posmrtnin, 
pogrebnin, pokojniin itd. Tu se 
tudi seznanjajo z organizacijo iz
letov, ki jih je v tekočem letu bi
lo 12 in to 2-krat v Izolo, po en
krat pa v Goriška Brda, Dolenj
sko, Belo Krajino, Cerkljansko, 
Pomurje, Logarsko dolino, Pohor
je, Vršič in Trento in nekajkrat 
v Vvstrijo. Izlete je uspešno or
ganiziral Tone Arh.

Tajništvo društva posreduje 
med novim počitniškim domom 
upokojencev v Izoli in med čla
nstvom, ki se zanima za letova
nje v domu, ki je odprt vse le
to. Doslej je iz šentjurskega dru
štva letovalo v domu že 56 upo
kojencev, vštevši njihove družin
ske člane.

Posamezni člani izvršnega od
bora društva so s predsednikom 
Milošem Šalejem v zadnjem ob
dobju obiskali podružnice v Loki, 
Slivnici, Planini pri Sevnici, Do
bju, Vnskem vrhu in Ponikvi, 
kjer so članstvo seznanili s te
kočimi problemi društva, giba
njem pokojnin in drugimi aktu
alnimi zadevami. Članstvu so tu
di prikazovali diafilme iz Skan
dinavije. V razgovoru so člani 
potožili, da je smrt upokojenca 
z nizko pokojnino finančno pro
blematična in da so za te pogreb
nine prenizke. Povedali so, da 
je cenzus za varstveni dodatek 
prestrog, saj star in bolehen upo
kojenec, ki poseduje zemljo, te 
ne more obdelati, otroci so odšli, 
davčna osnova pa je ostala in 
vsled te ni varstvenega dodatka. 
Nadalje so se pritoževali, da po- 
edine delovne organizacije v ce
loti pozabljajo na svoje upokojen
ce — so jih kar odpisali, k sreči 
je takih organizacij malo. Želez
ničarji se boje, da bi jim odvzeli 
režijske vozovnice itd. Vsekakor 
so bili ti stiki z zunanjim član
stvom, ki so bili povezani s skro
mno pogostitvijo, izredno zani
mivi in koristni.

ERNEST REČNIK

Gobarska razstava je dosegla 
svoj namen

Na osnovni šoli Miloša Zidan
ška v Dramljah so že drugič pri
pravili razstavo gob, ki so jih 
učenci nabrali v bližnjih gozdo
vih. Akcijo sta vodila biologa na 
šoli, katerima je nudila strokov
no pomoč mentorica gobarske 
družine iz Gelja, Mara Bertossi.

Medtem, ko so lani razstavili 
okoli 65 vrst gob, se je letos šte
vilo dvignilo kar na 107 vrst, 
kar je izredno veliko. Razstava 
je okusno aranžirana in si jo bo
do ogledali vsi učenci na šoli, 
dostopna pa je seveda tudi od
raslim obiskovalcem. Nedvomno 
velja podvig šole pohvaliti, saj 
so vsako leto zastrupitve z go
bami na dnevnem redu in to sa
mo zavoljo nepoznavanja strupe
nih gob. Menimo, da bi kazalo 
na sleherni šoli organizirati take

razstave, na katerih neposredno 
vidijo mnogo vrst užitnih gob.

Razstavo poživljajo zelo zani
mive parole:

Če kdaj v življenju gre ti kaj 
narobe,
odpravi se v gozd, nabirat gobe!

Ne pretiravaj z gobjo gostijo, 
ker tudi preveč užitnih gob na
redi v želodcu polomijo!

Pravi, kulturni gobar ne brca 
gobe,
pobere le tiste, ki da jih na zobe!

Nabiraj le gobe, ki jih dobro 
poznaš —
če v glavi kaj pameti imaš!

Ernest Rečnik
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USTANOVITEV 
ŠEN T JU R . . .

M LADINSKE ORGANIZACIJE V TRGU

Končno je le prišlo do formiranja mladinske organiza
cije v trgu Šentjur. Mladinska organizacija, ki je na tem 
področju že bila ustanovljena pred leti, je v lanskem letu 
razpadla zaradi neaktivnosti. Seveda pa tudi program mla
dih ni bil tak, ki bi ustrezal večini mladih v mestnem jedru 
Šentjurja.

Sedaj pa je do formiranja prišlo in reči je treba, da 
mladi so zainteresirani, da mladinska organizacija deluje, 
saj bi lahko več prostega časa preživljali ob raznih aktiv
nostih in ne v gostinskih lokalih, kot so na seji, ki je bila
13. 11. 1982, sami dajali.

Na seji so izvolili svoje vodstvo. Za predsednico je bila 
izvoljena Jasna Žmaher iz Ulice talcev, podpredsednica bo 
Andreja Zevnik in sekretar Cveto Kavka. Seveda pa so 
formirali tudi nekaj komisij. Predvsem so ustanovili tiste, 
ki so jih sami predlagali. Pozabili pa niso tudi na svoj del 
zabavnega življenja. Tako bodo mladi ob podpori OK ZSMS 
lahko tudi v bodoče imeli svoj klub na Kolodvorski restav
raciji, kjer se bodo lahko sprostili ob plesu. Za to dejavnost 
pa so zadolžili Grega Moserja, ki že nekaj časa uspešno 
vodi klub in  mladi so prav tu  našli svoje pravo zadovolj
stvo.

Mladi so prepričani, da bo sedaj tudi v centru bolj 
živahno, kot je bilo doslej in tega je v tej krajevni skup
nosti tudi manjkalo.
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Z zimsko službo KS Šentjur-okolica tudi letos težko...
Tik pred zimo smo in ko takole svoj pogled usmerjamo 

v iskanje belih snežink, se hote ali nehote vprašamo, ali 
tudi to leto ne bo cesta plužena. Krajevna skupnost Šentjur 
-okolica ima svoje področje po obrobju Šentjurja. Zaradi 
samega terena in drugih dejavnikov pa ti predeli več ali manj 
niso zajeti v zimsko pluženje. Tako si morajo občani na 
svoje stroške ali pa na stroške KS sami organizirati zim
sko službo. Seveda pa to na takšen način še ni rešeno vpra
šanje. Zato tudi letos tik pred zimo z malce zaskrbljenosti

gledajo v premagovanje zimskih nevšečnosti. Treba se bo 
dogovoriti tudi o tem, da se tam, kjer je le mogoče, vklju
či v zimsko službo vsaj pluženje in posipanje cest, ki jih 
uporablja večje število krajanov. Vsake ceste res ni mogoče 
zajeti v urejevanje teh služb. Veliko pa bi jih vseeno lahko 
vključili. Prepričani smo, da bo morda že letos kaj bolje. 
No, treba je počakati na pravo zimo in videli bomo, kje 
so tiste težave, na katere ano danes opozarjali.

Drago Slakan
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Skandinavska križanka
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Glasilo UTRIP izdaja Občinska konferenca SZDL Šentjur pri Celju v nakladi 4000 izvodov.
UMdnOki odbor. Glavni urednik Hinko Pap; odgovorni urednik Goes KalajdUski; Jano Kogovick -  spinino problematika _  mentor dopisnikov; 
Franc «koberne — delo KS ta OZD — fotografije; Drago Mackoiek, Bojan Batistič; lektorstvo -  Danica Herič. Naslov urediniStva: Titov trg S 
Tel.: 741-286, 741-002, i .  rač. 5077(1678-45163 OK SZDL Šentjur pri Celju. Tisk: TOZD »Papir kauf akcija. Kriko. OpreUsao «oarijoega davka ad 
prosata proizvoda IL 745-15/M97S. Fotografij la  rokopisov na n a ia » .


